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Prodejní akce Městského kulturního stře-
diska nazvaná Kouzlo baněk představila baňky 
vyráběné tradičním způsobem. Návštěvníci 
prodejní akce si v předvánočním čase mohli 
prohlédnout a zakoupit baňky různých tvarů 
a s rozmanitou povrchovou úpravou – lesk, 
mat, mrazolak, porcelán nebo metalíza. 

Prodejní akci jsme instalovali tři týdny. 
Rozdělili jsme ji do několika částí. Při vstupu 
do MKS jste si mohli prohlédnout reprodukce 
a knihy výtvarníka Josefa Lady.

V prvním patře byly připraveny netradiční 
vánoční stromky. Každý si dle svého vkusu mohl 
najít ten svůj. Stromeček ozdobený kostkami 
z lega byl pro děti jasným favoritem. Pro pány 
jsme vyrobili strom z pneumatik a slavnostně 
ozdobili štafle. Ostatní stromečky byly vyrobe-
né např. z palet, pletiva nebo z knih.

Kouzlo baněk
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Kouzlo baněk
Velkým lákadlem pro veřejnost se stala 

dřevěná a háčkovaná vesnička paní Květo-
slavy Dvořákové. Vesnička představuje zvyky 
a tradice českého venkova. Každá ze 150 fi-
gurek má své tradiční české jméno. Ten, kdo 
se pozorně díval, mohl najít i chropyňského 
zelináře nebo uzenáře. Někteří z návštěvníků 
si při návštěvě mohli poslechnout vyprávě-
ní autorky o tom, jak vesnička postupně 
vznikala a co vyjadřuje. S obdivem jsme po-
slouchali a žasli nad propracovaností tohoto 
úžasného díla.

Autorka vesničky paní Květoslava Dvořáková se starostkou města.
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Prodejní část akce patřila již zmiňovaným 
vánočním ozdobám. Každý ozdobený vánoční 
strom měl svůj název a byl tematicky nazdoben. 
K zakoupení, kromě krásných baněk, byly i per-
níčky od vyhlášené pekařky perníků paní Látalové 
a háčkované ozdoby od paní Čerstvé. Krásné 
adventní věnce připravila slečna Kovaříková. 
Keramické dekorace s láskou stvořené vyrobily 
lektorky keramiky.

Velmi zajímavý projekt si připravili žáci druhého 
stupně ZŠ Chropyně pod vedením paní učitelky 
Mgr. Kateřiny Majtánové. Projektem „Společně 
pro Váju” chtějí pomoci malé Valince Soukupové, 
která neměla start do života právě lehký. 

Děkujeme všem, kteří tuto prodejní akci 
navštívili, a všem, kdo se na ní jakkoliv podíleli.

Tato prodejní akce byla uspořádána s dodr-
žováním všech hygienických nařízení vlády ČR.
                                                                                                                                SLOCH

Kouzlo baněk
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„Milý Ježíšku!“ Tak začíná 
většina přání dětí, které si tímto 
způsobem píší o vánoční dárky. 
Panenka Barbie, auta na vysílačku, 
plyšáci, pistole… Seznam vysně-
ných vánočních dárků je prakticky 
nekonečný. Tento rok poprvé 
i u nás v Chropyni byla umístěna 
Ježíškova nebeská pošta.

Všechny dopisy, které do schrán-
ky děti vhodily, jsme poctivě 
předali Ježíškovi, a že jich bylo 
hodně. Celkem se nám sešlo přes 
100 dopisů. 

Tímto všem dětem posíláme 
poděkování od Ježíška, který se již 
nyní těší na příští rok.

SLOCH

Ježíškova nebeská pošta

Kouzlo baněk

NOVĚ PRO VÁS NABÍZÍME:

Ozonová desinfekce interiéru vozidla za zaváděcí cenu
250 Kč + DPH

Provádíme na počkání, doba procesu ionizace cca 20 minut.

Více informací naleznete na našich webových stránkách.
www.auto-cont.cz

Těšíme se na Vás na naší adrese: Drahy 516, CHROPYNĚ

reklama

ffotfotf o:o: : ToRTTT o
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Rada města Chropyně se sešla od vydání minulého čísla Zpravodaje 
třikrát. Dne 02.12.2020 proběhlo jednání bez účasti pana Graclíka, 
který se omluvil pro pracovní zaneprázdněnost. Na programu jednání 
bylo celkem 34 bodů a všechna usnesení z tohoto jednání byla jed-
nomyslně přijata všemi čtyřmi přítomnými radními. Na tomto jednání 
Rada města, mimo jiné: 
- schválila Vnitřní předpis města Chropyně č. VP/05/2020 - Směrnice 

o vedení účetnictví;
- schválila úpravy Rozpočtu města Chropyně na rok 2020 v rámci 

schválených ukazatelů;
- schválila darovací smlouvu mezi městem Chropyně (obdaro-

vaný) a společností Výkrm Třebíč, s. r. o. (dárce), IČ: 27684067, 
jejímž předmětem je poskytnutí peněžitého daru v celkové výši 
30.000 Kč, kdy částka 10.000 Kč je určena na rozvoj činnosti 
Tělovýchovné jednoty Chropyně, z. s., a částka ve výši 20.000 Kč 
na rozvoj mládežnické kopané při Fotbalovém klubu Chropyně, z. s., 
a následně také darovací smlouvy mezi městem a příslušnými orga-
nizacemi na částky výše uvedené;

- schválila vyřazení majetku města dle předložených protokolů 
a uložila Správě majetku města jejich fyzickou likvidaci;

- schválila vzájemný zápočet odpisů a odvod odpisů mezi zřizovatelem 
a příspěvkovými organizacemi města;

- schválila uzavření Smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu města 
Chropyně s Římskokatolickou farností Chropyně ve výši 15.000 Kč 
na honoráře průvodců projektu Otevřené brány za rok 2020; 

Z jednání Rady města Chropyně

Projekt Otevřené brány otevírá dveře kostelů všem návštěvníkům. 
Průvodci jsou k dispozici o víkendech a svátcích od května do září.

Již brzy se dočkáme obnovení kurzů keramiky. 
Služby občanům Chropyně 

pro tyto účely pořídí vlastní vypalovací pec na keramiku.

- schválila uzavření Smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu města 
Chropyně s Diecézní charitou Brno ve výši 12.288 Kč určenou pro 
Oblastní charitu Rajhrad na částečnou úhradu nákladů spojených 
s poskytováním služby občanu města Chropyně v Domě léčby bolesti 
s hospicem sv. Josefa v roce 2020;

- souhlasila se stavbou „Rekonstrukce obytné části rodinného domu 
- změna stavby před dokončením“, na pozemku v katastrálním území 
Plešovec;

- souhlasila s vydáním povolení zvláštního užívání pozemní komuni-
kace - vyhrazeného parkovacího stání pro další dva žadatele na ulici 
Moravská;

- vzala na vědomí informace předložené v rámci jednacího bodu 
„Podněty občanů k úpravám městské zeleně“;

- schválila Dodatek č. 1 ke Smlouvě o dílo ze dne 18.08.2020 
na realizaci stavby „Rekonstrukce budovy Ječmínkova 258, Chropyně“, 
uzavřené s firmou PROVING, s. r. o. ; cena víceprací je 217.000 Kč 
bez DPH; termín dokončení stavby se prodlouží o 7 dnů;

- rozhodla o zrušení výběrového řízení veřejné zakázky „Oprava oce-
lového mostu Chropyně - ev. č. CHR - M01“, a to z toho důvodu, 
že zadavatel v návrhu smlouvy o dílo, který byl součástí zadávacích 
dokumentů, chybně vymezil subjekty objednatele, což neodpovídá 

předmětu veřejné zakázky (objednavatelem měly být dva subjekty, 
které se dělí o zadání veřejné zakázky rovným dílem, nikoliv pouze 
město Chropyně, ale také Arcibiskupství olomoucké);

- schválila zadávací dokumentaci na nový systém svozu odpadů 
v Chropyni pro období od 01.07.2021 na dobu neurčitou s tím, 
že výběr dodavatele služby bude proveden v otevřeném řízení;

- vzala na vědomí informace o finanční kontrole ve školských pří-
spěvkových organizacích v roce 2020;

- vzala na vědomí změnu ceny stravy pro školní stravování, tj. dětí 
mateřských škol a žáků základních škol, v organizaci Zařízení školního 
stravování Chropyně, a to s účinností od 01.01.2021;

- souhlasila s pořízením keramické vypalovací pece z příspěvku zři-
zovatele pro organizaci SLOCH; 

- schválila uzavření smlouvy o nájmu nebytových prostor v 1. podlaží 
domu čp. 55 na náměstí Svobody;

- schválila úpravu rozpočtu organizace Služby občanům Chropyně 
č. 3 v roce 2020;

- schválila úpravu závazných ukazatelů - snížení rozpočtu roku 2020 
na energie o 300.000 Kč ZŠ Chropyně pro rok 2020 z důvodu snížené 
spotřeby v souvislosti s opatřeními spojenými s pandemií COVID;

- vzala na vědomí cenu úplaty za zájmové vzdělávání ve školní družině 
a cenu pronájmu pro rok 2021;

- schválila podání žádosti na akci „Chropyně, oprava krytu MK 
na náměstí Svobody - I. a II. etapa“ z podprogramu Podpora obcí 
s 3 001–10 000 obyvateli pro dotační titul 117D8220A Podpora 
obnovy místních komunikací.

V pořadí již 64. jednání Rady proběhlo dne 16.12.2020 a zúčastnilo 
se ho všech pět radních. Na programu jednání bylo projednáno celkem 
25 bodů, mimo jiné Rada:
- schválila rozpis rozpočtu města Chropyně na rok 2021 a ukazatele 

rozpočtů příspěvkových organizací města Chropyně na rok 2021;
- schválila Vnitřní předpis č. VP/07/2020, o poskytování dotací 

z rozpočtu města Chropyně a vyhlášení výzev pro podávání žádostí 
pro poskytování dotací z rozpočtu města Chropyně pro rok 2021 
na podporu sportovní činnosti (PROGRAM S), na podporu zájmových 
a volnočasových aktivit (PROGRAM Z) a na podporu financování 
sociálních služeb (PROGRAM C); 

- schválila zadávací dokumentaci a zadávací podmínky pro podání 
nabídky na podlimitní veřejnou zakázku na dodávku s názvem „Sys-
tém sběru odpadů v Chropyni – nádoby – oddělený sběr a nádoby 
- SKO“, zadávanou ve zjednodušeném podlimitním řízení dle zákona 
o zadávání veřejných zakázek;

- schválila uzavření Smlouvy č. 7689/2020 s Arcibiskupstvím olomouc-
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Z jednání Rady města Chropyně

• NEPŘEHLÉDNĚTE • NEPŘEHLÉDNĚTE •

kým o společném postupu zadavatelů v zadávacím řízení na veřejnou 
zakázku „Oprava ocelového mostu Chropyně MS ev. č. CHR-M01“ 
a zadávací dokumentaci pro výběrové řízení;

- zamítla připomínku Společenství vlastníků domu čp. 627-628 Díly 
na vybudování chodníku od domu č. 627–628 do komunikace 
v ulici Díly;

- schválila uzavření Dodatku č. 2 ke Smlouvě o dílo ze dne 18.08.2020 
na realizaci stavby „Rekonstrukce budovy Ječmínkova 258, Chro-
pyně“ s firmou PROVING, s. r. o., IČ: 26244888; cena víceprací 
je 592.200 Kč bez DPH, termín dokončení stavby bude prodloužen 
o 14 dnů, tedy celá realizace stavby bude 171 dnů (proti tomuto 
usnesení byl Mgr. Kalinec, L. Graclík se zdržel hlasování);

- souhlasila se stavbou „Zpevnění nájezdu k pozemku parcelní čís-
lo 981 v katastrálním území Chropyně“, na pozemku v ulici Berniska;

- nesouhlasila se stavbou „Parkoviště u Optiky“ dle návrhu vlastníka 
pozemku (Ing. Macháček se zdržel hlasování);

- souhlasila s vydáním povolení zvláštního užívání pozemní komuni-
kace - vyhrazeného parkovacího stání pro další dva žadatele na ulici 
Nádražní;

- schválila rozpočty jednotlivým příspěvkovým organizacím města 
pro rok 2021 (při hlasování o rozpočtu organizace Služby občanům 
Chropyně se zdrželi hlasování Ing. Macháček a L. Graclík);

- schválila přijetí peněžního daru ve výši 3.000 Kč pro Mateřskou 
školu;

- schválila úpravu rozpočtu organizace Služby občanům Chropyně 
č. 4 v roce 2020 (hlasování se zdržel Ing. Macháček);

- schválila úpravu rozpočtu organizace Správa majetku města Chro-
pyně č. 1 v roce 2020;

-  schválila plán termínů zasedání Rady města Chropyně v roce 2021 
včetně návrhu termínů zasedání Zastupitelstva města Chropyně. 

Plánové termíny zasedání Zastupitelstva města 
Chropyně v roce 2021: středa 24. března, středa 16. června, 
středa 22. září a středa 15. prosince. 

Aktuální informace o navrženém programu jednání i projedná-
vané materiály jsou k dispozici vždy nejméně 5 dnů před každým 
zasedáním na webu města.

Zatím poslední jednání Rady města proběhlo dne 13.01.2021 
a z jednání byli omluveni Ing. Macháček a p. Graclík. Na tomto 
jednání Rada města projednala celkem 14 bodů, když mimo jiné:
- schválila uzavření Smlouvy o smlouvě budoucí o zřízení věcného 

břemene Chropyně a firmou E.ON Distribuce, a. s., jejímž před-
mětem je umístění stavby s názvem „Chropyně, Podlesí - kabel 
NN“; výše jednorázové úplaty činí 11.900 Kč bez DPH; náklady 
spojené s vyhotovením geometrického plánu i ostatní náklady 
s uzavřením této smlouvy hradí firma E.ON; 

- schválila uzavření smluv o pachtu na dvě zahrádky v prostoru 
za hřbitovem;

- schválila Výroční zprávu města Chropyně dle zákona č. 106/1999 Sb., 
o svobodném přístupu k informacím, ve znění pozdějších předpisů, 
za rok 2020;

- uložila zveřejnit záměr prodeje čerpací stanice odpadních vod 
v Plešovci za minimální nabídkovou cenu 150.000 Kč, veškeré 
náklady spojené s prodejem hradí kupující;

- souhlasila s vydáním povolení zvláštního užívání pozemní ko-
munikace - vyhrazeného parkovacího stání pro další dva žadatele 
na ulici Moravská;

- vzala na vědomí aktuální změny v odpadové legislativě, a to zákon 
č. 541/2020 Sb. o odpadech, zákon o výrobcích s ukončenou život-
ností č. 542/2020 Sb., související změnový zákon - místní poplatky 
za komunální odpad, novelu zákona o obalech č. 477/2001 Sb;

- schválila úpravy zadávací dokumentace na svoz odpadů v Chro-
pyni pro období od 01.07.2021 na dobu neurčitou;

- schválila uzavření Příkazní smlouvy č. LM/02/2021 na administraci 
výběrového řízení pro akci „Komunikace Podlesí II, včetně VO, 
Chropyně“, za cenu 24.000 Kč;

- vzala na vědomí stížnost občanky města na neprovádění 
zimní údržby chodníku ve vnitrobloku ulic Moravská a Nádražní 
a uložila vyrozumět stěžovatelku o tom, že na předmětném 
chodníku bude zimní údržba provedena podle možností správce 
komunikace poté, co budou ošetřeny důležité komunikace 
ve městě;

- schválila Vnitřní předpis č. VP/01/2021 - Pravidla pro podávání 
a vyřizování petic a stížností.

SK

Vážení spoluobčané, chtěla bych znát Vaše názory 
a problémy, proto každé 1. pondělí v měsíci proběhne 

„Den starostky“.
V tento den budu přítomna na městském úřadě 
a v době od 9:00 do 17:00 Vás ráda vyslechnu.

Dalším termínem je 
pondělí 1. února 2021

Mimo tento den je možné si se mnou domluvit schůzku 
telefonicky na tel.: 573 500 730, 

e-mailem: sigmundova@muchropyne.cz nebo osobně na sekretariátě.

Příspěvky do Zpravodaje 
města Chropyně 

zasílejte na e-mail: 
zpravodaj@muchropyne.cz

Město Chropyně vyhlásilo i v letošním roce výzvu k podání 
žádostí o finanční podporu sportovních aktivit chropyňských dětí 
a mládeže do 19 let, celkem je i letos připravena částka ve výši 
2.000.000 Kč. 

Stejně tak byla vyhlášena obdobná výzva na podporu záj-
mových a volnočasových aktivit chropyňských dětí a mládeže 
do 19 let. Celková finanční podpora této oblasti i letos bude 
činit 300.000 Kč.

Žádosti o tyto dotace je nutné doručit na Městský úřad 
Chropyně do úterý 2. března 2021.

Žadatelé o tyto dotace najdou všechny potřebné formuláře 
na webových stránkách města (Město online - Odbor vnitřních 
věcí - Dotace z rozpočtu města Chropyně - rok 2021), případně 
si je mohou vyžádat na e-mailu jedlickova@muchropyne.cz.

Dana Jedličková

Dotace pro rok 2021 
vypsány
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V pořadí již 14. zasedání Zastupitelstva proběhlo dne 9. prosince 
v Městském kulturním středisku. Z jednání se předem omluvili Ing. Ku-
čeravec, V. Langrová a M. Pospíšil. Jednání navštívilo 6 občanů města. 

Vzhledem k neúčasti M. Pospíšila navrhla paní starostka, aby z pro-
gramu jednání byl vypuštěn bod, jehož předkladatelem měl být pan 
zastupitel Pospíšil a ke kterému ani nepředložil písemný materiál. 
Po schválení programu jednání pak Zastupitelstvo projednalo mimo 
jiné následující body: 

Návrh zadání změny Územního plánu Chropyně č. 4 - "Bydlení 
v ulici U Hejtmana" 

Zastupitelstvo na svém minulém zasedání v září souhlasilo s poříze-
ním změny územního plánu. Stalo se tak na základě návrhu investora, 
kterým je Senior centrum Ječmínek, s. r. o. Uvažovaná změna se dotýká 
lokality bývalých lázní, kde investor uvažuje o bytové výstavbě, proto 
žádá o změnu způsobu využití dotčených pozemků.  Pořízení této změny 
územního plánu je podmíněno tím, že náklady s ní spojené ponese ten, 
kdo ji inicioval – tedy investor uvažované bytové výstavby. 

V mezidobí od zářijového zasedání Zastupitelstva byl proveden vý-
běr zpracovatele dokumentace změny územního plánu. Byly osloveny 
tři firmy, z nichž dvě podaly nabídku. Výhodnější nabídku podala firma 
AKTÉ projekt, s. r. o, IČ: 269 60 834, a to za cenu 99.825 Kč. 

Dále byla sjednána smlouva o úhradě nákladů na pořízení předmětné 
změny územního plánu s investorem, jejímž prostřednictvím se městu 
Chropyně vrátí všechny náklady vzniklé na základě výše uvedené smlouvy 
s firmou AKTÉ projekt, s. r. o. Obě tyto smlouvy schválila Rada města 
Chropyně dne 2. prosince 2020. Tyto informace vzalo Zastupitelstvo 
na vědomí 13 hlasy (M. Ivan se zdržel hlasování). 

Z jednání Zastupitelstva města Chropyně

Hejtman se konečně uklidí a snad se i dočká zástavby.

Zpráva o činnosti Rady města
Místostarosta města konstatoval, že zastupitelé mají ve svých dato-

vých úložištích zápisy z jednání tohoto orgánu města a jsou tak plně 
informováni o činnosti tohoto orgánu. Veřejnost je o činnosti Rady in-
formována prostřednictvím výpisů z usnesení zveřejněných na webových 
stránkách města, a také pravidelným článkem ve Zpravodaji. Do rozpravy 
se nikdo nepřihlásil a zastupitelé pak plným počtem přítomných hlasů 
vzali materiál na vědomí. 

Zpráva o činnosti Finančního výboru Zastupitelstva
Předseda výboru Mgr. Milan Bajgar, MBA, předložil zprávu o činnosti 

výboru, který se sešel od posledního zasedání Zastupitelstva jedenkrát. 
Dne 2. prosince projednal materiály týkající se finanční povahy, které 
byly předloženy na tomto zasedání Zastupitelstva. Předkládané ma-
teriály doporučil výbor ke schválení, pouze u návrhu rozpočtu města 
na rok 2021 výbor nezaujal žádné stanovisko a k záměru zvýšení poplatku 
za vyhrazené parkovací místo navrhli členové výboru zvážit možnost 
zavedení slev pro důchodce. 

Do rozpravy se přihlásil Mgr. Vlasatý, který se zajímal o důvody, 
proč výbor nepřijal stanovisko k návrhu rozpočtu. Mgr. Bajgar uvedl, 
že na zasedání výboru dorazili pouze 4 ze 7 členů výboru. K přijetí usnesení 
je třeba 4 hlasů, ale jeden z přítomných se hlasování zdržel. Mgr. Vlasatý 
vznesl úvahu, zda velice slabá docházka některých členů výborů není dů-
vodem pro jejich odvolání. Předseda výboru připomněl, že členové všech 
výborů jsou nominováni jednotlivými volebními subjekty zastoupenými 
v tomto Zastupitelstvu a jejich práce je vizitkou těchto stran. Je pouze 
na lídrech, zda své členy navrhnou odvolat. Pan Hořínek se přimluvil 
za zavedení slevy z poplatku za vyhrazené parkovací místo pro seniory. 

Zastupitelstvo vzalo hlasy všech přítomných zprávu na vědomí 
a schválilo plán práce tohoto výboru na rok 2021.

Zpráva o činnosti Kontrolního výboru zastupitelstva
Předsedkyně JUDr. Natálie Navrátilová informovala zastupitele, 

že výbor v mezidobí provedl kontrolu dokončených investičních akcí, 
a to rekonstrukce chodníku na ulici Nádražní, instalaci protipožárních 
uzávěr v budově základní školy a zabýval se i dalším rozšířením kame-
rového systému ve městě. 

V rámci kontroly plnění úkolů uložených Radou a Zastupitelstvem 
výbor poukázal na to, že již v prosinci 2018 (tedy před plnými dvěma 
lety) byl zastupiteli panu Michalu Pospíšilovi uložen úkol, který však 
dodnes není zpracován. Jednalo se o úkol uložený na 2. zasedání 
Zastupitelstva v tomto volebním období a zněl: „Zastupitelstvo města 
Chropyně ukládá členu Zastupitelstva panu Michalu Pospíšilovi připravit 
podklady ke zpracování Koncepce rozvoje a péče o přírodní stanoviště 
a ÚSES v extravilánu města Chropyně a místní části Plešovec a předlo-
žit tyto materiály k projednání na červnovém zasedání Zastupitelstva 
města Chropyně“, tedy v červnu 2019. Výbor navrhuje Zastupitelstvu, 
aby tento úkol zrušilo. 

Výbor ústy předsedkyně dále poukázal na špatný stav mapy v centrální 
části náměstí a navrhl ji nahradit jiným, novým, vhodným stojanem. 
Stejně tak výbor navrhl zvážit odinstalování starého měřiče rychlosti 
v ulici Hrad, případně zvážení nákupu nového.

Všichni členové výboru přítomní na listopadovém zasedání výboru 
vyslovili pochvalu zaměstnankyním příspěvkové organizace SLOCH 
za skvělou Retro výstavu k roku 1970, halloweenskou i vánoční výzdobu 
u MKS a další aktivity. 

Zastupitelé hlasy všech přítomných vzali zprávu na vědomí a schválili 
plán práce tohoto výboru na rok 2021. Rozhodli také o zrušení úkolu 
pro zastupitele Pospíšila.

Zpráva o činnosti Investičního výboru Zastupitelstva města 
Chropyně

Předseda výboru pan Luděk Graclík informoval o tom, že výbor 
se v letošním roce sešel celkem 7krát. Na svém posledním zasedání dne 
9. listopadu se výbor zabýval také návrhem rozpočtu, a tedy i investič-
ními akcemi navrženými do rozpočtu pro rok 2021. Výbor se shodl 
na tom, že investičními prioritami města by měla být oprava budovy 
Střediska volnočasových aktivit (náměstí Svobody č. p. 40), oprava 
Městského kulturního střediska, vytvoření střediska volnočasových aktivit 
pro občany místní části Plešovec a sídla SDH Plešovec v místě stávající 
klubovny na č. p. 55 v Plešovci (protože budova bývalého obecního 
úřadu v Plešovci je ve velmi špatném stavu) a v neposlední řadě 
by se město mělo soustředit na zajištění stavebních pozemků pro výstavbu 
rodinných domů, především v lokalitě Zadní Díly. Pro dosažení těchto 
cílů by město mělo využívat vhodné dotační prostředky a prostředky 
z úvěru. Proto výbor doporučil zjistit výši úvěru, který by město mohlo 
získat, a dle úvěrových možností by pak byla navržena zadání pro pro-
jektovou přípravu priorit investiční strategie města. 
Výbor také doporučil zrušit usnesení, kterým bylo schváleno pořízení 
projektové dokumentace na opravu radnice, zejména pokud stav této 
budovy či její části není havarijní či neohrožuje zdraví nebo životy lidí. 
Plán práce výbor prozatím nepřipravil, protože jeho předseda avizoval, 
že k 31.12.2020 pro velkou pracovní zaneprázdněnost na svou funkci 
rezignuje. Plán práce na rok 2021 tak neodkladně připraví nový předseda 
a předloží jej ke schválení na nejbližším dalším zasedání Zastupitelstva. 
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Z jednání Zastupitelstva města Chropyně
V rámci rozpravy L. Graclík ještě vyslovil poděkování všem členům 
výboru za celoroční aktivitu a informoval zastupitele, že na základě 
jednání výboru bude do funkce nového předsedy tohoto orgánu navržen 
Ing. J. Kalinec. Následně pak všichni přítomní zastupitelé vzali na vě-
domí zprávu o činnosti výboru, zrušili usnesení o přípravě projektové 
dokumentace na rekonstrukci budovy radnice a uložili zjistit možnosti 
města v oblasti úvěru pro investice do prioritních oblastí města.

Návrh obecně závazných vyhlášek o místních poplatcích
Místostarosta města předložil zastupitelům ke schválení návrhy dvou 

vyhlášek města. Jako první to byla vyhláška o místním poplatku za provoz 
systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňo-
vání komunálních odpadů, kde hlavní změnou bylo vypuštění oblastí 
týkajících se pytlového sběru, který byl v minulosti ve městě zrušen. 
Výše poplatku zůstala i pro rok 2021 ve výši 600 Kč/poplatníka a rok. 

Ve druhém případě se jednalo o vyhlášku o místním poplatku 
za užívání veřejného prostranství, kde hlavními změnami bylo zdražení 
vyhrazeného parkování z původních 3.000 Kč na 5.000 Kč/rok a upřes-
nění veřejných prostor, kterých se týkají poplatky za užívání. 

Obě vyhlášky byly Zastupitelstvem schváleny. Pouze v případě druhé 
uvedené se hlasování zdržela B. Hrabalová.

Rozpočtové opatření města Chropyně č. 4 v roce 2020
Starostka města předložila poslední úpravy rozpočtu města v roce 

2020, připravené na základě skutečných údajů a vývoje hospodaření 
města. V příjmech se jednalo mimo jiné o úpravu výše daňových příjmů, 
které se vyvíjely lépe, než se předpokládalo v důsledku protikoronaviro-
vých opatření. Město by mělo do konce roku obdržet o 3.370.000 Kč 
více. Navyšují se kapitálové příjmy o 545.000 Kč díky prodeji hasičského 
vozidla a prodeji pozemků. Celkově se příjmy navyšují o 3.959.700 Kč. 

I strana výdajová byla celkem navýšena o stejnou částku. Upravovány 
jsou mimo jiné příspěvky pro některé příspěvkové organizace. Důvodem 
je například u základní školy úspora na energiích, protože vzhledem 
k distanční výuce poklesly náklady na provoz školy (- 300.000 Kč). 
Stejně tak se snižuje příspěvek pro Služby občanům Chropyně, 
a to o 10.540.000 Kč. Prostředky určené na rekonstrukci objektu 
č. p. 258 se snižují o 5.000.000 Kč. Jedná se o nevyčerpané prostředky. 

Do rezervy se dle odhadů bude převádět 23.600.000 Kč. Ing. Sig-
mundová ale konstatovala, že rezerva bude s velkou pravděpodobností 
ještě vyšší. 

Rozpočtové opatření bylo přijato plným počtem hlasů.

Návrh rozpočtu města Chropyně na rok 2021
Rozpočet města na rok 2021 je navrhován jako schodkový s tím, 

že příjmy budou vyrovnány převodem prostředků z roku 2020. Očeká-
vaný převod by měl činit 36.780.000 Kč. Tím bude vyrovnán schodek 
mezi příjmy ve výši 81.610.000 Kč a výdaji ve výši 118.390.000 Kč. 

Na straně příjmů se například počítá s přijetím dotací na nákup 
odpadových nádob ve výši 3.670.000 Kč. V příštím roce by mělo dojít 
k zavedení nového systému třídění odpadu. Město také získalo dotaci 
na nákup nového vozidla pro hasiče ve výši 450.000 Kč. 

Výdaje obsahují mimo jiné příspěvky pro jednotlivé příspěvkové or-
ganizace. U mateřské školy se jedná o 1.600.000 Kč, u školní jídelny 
o 1.500.000 Kč, u základní školy o 6.000.000 Kč. Příspěvek Zlínskému kraji 
na dopravní obslužnosti bude činit 495.000 Kč. Připravuje se rekonstrukce 
chodníku u kostela a dále směrem po Komenského ulici až k ulici Mrlínek, 
předpokládaný výdaj 3.200.000 Kč. Město plánuje s pomocí podpory 
z dotačního programu EFEKT 2021 dokončit výměnu stávajících světel 
veřejného osvětlení ve městě (2.700.000 Kč). V rozpočtu je připravena 
částka 6.100.000 Kč na vybudování nové komunikace a veřejného osvětlení 
v ulici Podlesí. V současné době probíhá rekonstrukce objektu č. p. 258 
na ulici Ječmínkova, kam bude přemístěna Městská knihovna a Správa 
majetku města. Dokončení prací je plánováno na leden 2021, jed-
ná se tedy o převod 5.000.000 Kč z letošního do příštího roku. Navr-
hovány jsou 2.000.000 Kč na další postupné výkupy pozemků v lokalitě 
Zadní Díly. U Správy majetku města je navrhován neinvestiční příspěvek 
ve výši 13.850.000 Kč plus investiční příspěvek ve výši 4.100.000 Kč. Zvýšení 

Dle Obecně závazné vyhlášky města Chropyně č. 2/2020, 
o místním poplatku za provoz systému shromažďování, sběru, 
přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů, 
vydané Zastupitelstvem dne 9. prosince 2020, byla stanovena zá-
kladní sazba poplatku i pro rok 2021 ve výši 600 Kč na poplatníka.

Poplatek je splatný ve dvou stejných částkách, 
a to do 20. února 2021 a do 20. července 2021. Občanům 
platícím přes SIPO budou částky předepsány ke srážkám v příslušném 
měsíci, ostatním budou zaslány před splatností poštovní poukázky 
(uhradit je lze i na pokladně úřadu v hotovosti nebo platební kartou). 

Při zadávání plateb uvádějte variabilní symbol uvedený 
na poukázce!

Účet města Chropyně pro platby poplatků 
je 1483133389/0800.

Obecně závazné vyhlášky si můžete přečíst na www.muchropyne.
cz v sekci město on-line, informace, vyhlášky a nařízení města nebo 
do nich můžete nahlédnout na sekretariátě.

Finanční odbor

Poplatek za odpad 
v roce 2021

oproti letošnímu roku si vyžádalo mimo jiné to, že od 1. ledna 2021 bude 
SMM provozovat i Sběrný dvůr. Rozpočet pracuje i s částkou 400.000 Kč 
na průběžné doplňování dětských hřišť. Pracuje i s částkou 3.500.000 Kč 
pro zpevnění plochy a odvodnění části plochy v areálu kompostárny. 

Výdaje obsahují i částku 5.500.000 Kč na nákup nových odpadových 
nádob. Ke zvýšení objemu vytříděného odpadu z domácností bude 
v Chropyni zaveden systém „door to door“, tedy ke každému rodinnému 
a bytovému domu bude přidělena sada 4 odpadových nádob (na zbyt-
kový odpad, na plast a kov, na papír a kompozitní obaly, na bioodpad). 
Se zavedením se počítá od 1. července 2021. 

Neinvestiční příspěvek na provoz pro poslední příspěvkovou or-
ganizaci města Služby občanům Chropyně (SLOCH) je navrhován 
ve výši 8.800.000 Kč a investiční příspěvek SLOCHu určený především 
na přípravu rekonstrukce Městského kulturního střediska je navrhován 
ve výši 1.000.000 Kč. Tato částka pokryje náklady spojené s přípra-
vou projektové dokumentace. Tato již byla předložena zastupitelům 
na pracovním zasedání v pondělí 7. prosince. Bude ještě projednávána 
také v investičním výboru. Z výsledného projektu pak bude vyplývat 
rozdělení opravy klubu na případné dílčí etapy, patrně v návaznosti 
na jejich finanční náročnost.                                        pokračování na str. 10

Kvůli aktuálně platným protiepidemickým opatřením 
není pozastavení běhu kulturních akcí 

z důvodu rekonstrukce MKS tolik vidět.
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Z jednání Zastupitelstva města Chropyně
V rámci rozpočtu pro jednotku požární ochrany je uvažováno 

o nákupu dopravního vozidla za 1.000.000 Kč, nákup bude částečně 
financován z dotace již uváděné u předpokládaných příjmů, je možné 
také získat dotaci od Zlínského kraje. 

Rozpočet byl schválen všemi přítomnými zastupiteli, stejně jako tomu 
bylo v případě dalšího drobného bodu jednání, jehož předmětem byl 
návrh střednědobého výhledu rozpočtu města Chropyně do roku 2024, 
materiálu, jehož přípravu městům nařizuje legislativa.

Majetkoprávní záležitosti
Pan radní Martin Jedlička předložil v rámci tohoto bodu ke schválení 

tři záležitosti. Prodej pozemku na ulici Pazderna, žádost stavebníků 
z Podlesí o odklad termínu zápisu dokončené stavby do katastru nemo-
vitostí, kdy ke zpoždění došlo z důvodu pandemie, a odpis pohledávky 
u Správy majetku města po zemřelém dlužníkovi. Všechny byly schváleny 
plným počtem hlasů.

Změna Zřizovací listiny organizace Služby občanům Chropyně 
Ředitelka organizace Mgr. Jana Kutá předložila návrh změny zřizovací 

listiny vyvolaný zejména v důsledku nutnosti správného vedení účetnictví 
organizace v případě jednotlivých provozovaných činností. Byl sem, 
mimo jiné, také doplněn odchyt toulavých zvířat.

Do diskuze se přihlásil pan Hořínek, který v této souvislosti vedl 
krátkou polemiku na téma toulavých koček. K nedávné bohaté deba-
tě na toto téma na facebookových stránkách cítil potřebu dodat, že 
naprostá většina volně se pohybujících koček má své majitele. Kočky 
jsou ve velice dobrém zdravotním stavu. Obyvatelé města by měli být 
rádi, že je zde tolik koček, protože vnímá citelný úbytek myší a po-
dobných drobných hlodavců. Obyvatelé a diskutující na Facebooku 
by si také měli uvědomit, že pro takové zvíře, jako je kočka, je volný 
pohyb přirozenou nutností. Kočka je svobodomyslné zvíře, které doma 
za zavřenými dveřmi nikdo neudrží. Diskuse o odchytu takovýchto zvířat 
jsou naprosto neopodstatněné. Mgr. Kutá připomněla, že do zřizovací 
listiny je toto oprávnění zaneseno proto, aby mohly být případné náklady 
s odchytem nebo převozem zvířete zaúčtovány. SLOCH nebude sám 
o sobě o žádném odchytu rozhodovat. Takový pokyn vždy musí vydat 
kompetentní pracovník městského úřadu. 

V následném hlasování se pro změnu znění zřizovací listiny SLOCH 
kladně vyjádřili všichni přítomní zastupitelé.

Volba předsedy a člena Investičního výboru zastupitelstva
S ohledem na rezignaci L. Graclíka na funkci předsedy tohoto výboru 

proběhla volba nového předsedy. Jak již pan radní Graclík avizoval 
v rámci projednávání zprávy o činnosti tohoto výboru, členové se shodli 
na vhodném nástupci v osobě Ing. Jakuba Kalince, který byl do funkce 
předsedy potvrzen i následnou volbou na jednání Zastupitelstva. Pan 
Graclík zůstává členem výboru.

Všeobecná rozprava
Mgr. Bajgar otevřel diskusi problematikou zvyšující se dopravy 

v ulicích města s ohledem zejména na bezpečnost chodců. Ing. Sigmun-
dová k případnému odklonění nákladní dopravy mimo město uvedla, 
že v takovém případě musí existovat jiná (náhradní) trasa, na které 
se neplatí mýtné. V případě Chropyně by náhradní trasa ale musela 
vést po dálnici. Tento námět byl již diskutován s příslušným policejním 
odborem, bohužel s negativním výsledkem. K záměru výstavby nových 
přechodů a k zajištění bezpečnosti přecházejících dětí uvedla, že i tato 
problematika se vcelku pravidelně diskutuje s příslušnými odborníky. 
Bohužel výstavba nového přechodu musí splňovat legislativní podmínky. 
Těmi je mimo jiné i určitá průtočnost vozidel i chodců a tyto limity žádné 
místo v Chropyni nesplňuje. Vybudování žádného nového přechodu 
tedy není možné. Každý přechod by měl samozřejmě také navazovat na 
další komunikace, především na chodníky. Obává se, že ani vodorovné 
značení na ulici Tovačovské v místě zrušené autobusové zastávky již pod-
mínky přechodu pro chodce nesplňuje. Ke zvýšení bezpečnosti pohybu 
školní mládeže v ulici Ječmínkova uvedla, že v rámci rekonstrukce této 
ulice bude v blízkosti školní jídelny vybudován obdobný retardér, jaký 

je v blízkosti prodejny Albert na Moravské ulici, který bude sloužit 
současně ke zpomalení vozidel i k přechodu chodců.

Mgr. Bajgar dále obrátil debatu k rozhořčení obyvatel města nad tím, 
že se ve vnitroblocích města objevila řada značek upozorňujících na to, 
že se daný chodník v zimě neudržuje. Ředitel Správy majetku města uve-
dl, že celý systém zimní údržby byl schválen Radou města již před rokem. 
Jako každé Nařízení Rady bylo i toto v předepsaných lhůtách zveřejněno. 
Žádné námitky od občanů nebyly zaznamenány. Rozmístěním těchto 
značek došlo k tomu, že se označily úseky, které byly kompetentním 
odborníkem označeny jako dopravně nevýznamné. Nyní došlo k jejich 
viditelnému označení. (Bližší informace k této problematice najdete 
v samostatném článku tohoto čísla Zpravodaje.) 

Pan Graclík obrátil debatu k velice častému parkování vozidel 
na silnici před autoopravnou na náměstí Svobody. Neustálé parkování 
komplikuje provoz, často dochází ke kolizím, auta tam stojí pravidelně. 
Chtěl vědět, zda by nebylo možné řidiče přimět, aby místo na silnici 
parkovali na nedalekém parkovišti na konci parku. Ing. Pospíšil uvedl, 
že odstavení motorového vozidla na pozemní komunikace je možné, 
pokud na vozovce zůstane pro každý jízdní pruh prostor o předepsané 
šířce. Domnívá se, že toto je v daném místě splněno, ale souhlasí s tím, 
že tam často ke kolizím opravdu dochází. Podnět pana Graclíka prověří 
a zváží možné varianty řešení.

Pan Hořínek se vrátil k debatě o zvýšené průjezdnosti kamionů měs-
tem. Domnívá se, že je to vlivem stále nedokončené výstavby dálnice 
a opravy průtahu Přerovem. Řidiči kamionů se také systematicky vyhýbají 
úsekům, na kterých se musí platit mýto. Navrhl požádat přes Policii 
ČR o nasazení mobilní váhy a opakované prověřování, zda projíždějící 
vozidla nejsou přetížená nebo zda dodržují váhové limity s ohledem 
na mosty v bezprostředním okolí Chropyně. Ing. Sigmundová oponovala 
tím, že použití mobilní váhy si město již vyžádalo. Měření se provádělo 
ale až pod dálničním mostem v Kroměříži, protože použití mobilní váhy 
je bohužel prostorově velice náročné, váha a odstavené vozidlo nesmí 
bránit průjezdu dalším vozidlům. Žádné přetížení nebylo při daném 
šetření prokázáno.

Ing. Kalinec tlumočil žádost obyvatel ulice Krátká, aby byla opravena 
propadlá vpusť na vjezdu do této ulice, na vozovce po dešti zůstává stát 
voda. Ing. Sigmundová si tento podnět poznačila.

Pan Juřena poté ještě jednou obrátil téma hovoru ke kamionové 
dopravě. Upozornil na to, že v Chropyni je průmyslová zóna. Jen 
do Svitapu přijelo letos 180 kamionů, a to je doba kovidová, je propad 
zakázek o 30 procent. Auta do průmyslové zóny přijet musí. Pokud sem 
nebudou moci jezdit kamiony, nebude tady fungovat průmyslová zóna, 
tedy lidé přijdou o práci.

Mgr. Vlasatý připomněl, že je ideální doba pro přijetí úvěru a reali-
zování nutných oprav městského majetku. Úvěry jsou velmi dostupné 
za velice rozumné úroky. 

Mgr. Vlasatý také přislíbil, že se jako lídr hnutí Společně pro Chro-
pyni postará o to, aby pan zastupitel Michal Pospíšil, který na jednání 
téměř nechodí a nedokázal za celé dva roky splnit uložený úkol, začal 
ke své funkci zastupitele přistupovat zodpovědně, anebo aby tuto funkci 
přenechal jiným, kteří jsou připraveni ji zodpovědně vykonávat. 

SK
reklama
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Zimní údržba komunikací je zejména v období se sněhovou po-
krývkou či náledím diskutovaným tématem. Dynamice diskuzního 
tématu ještě v závěru loňského roku v Chropyni přispělo rozmístění 
dopravního značení na některých úsecích chodníků, dle kterého 
se zimní údržba provádět nemusí. 

K rozjitřenému tématu se z pohledu vlastníka komunikací – města 
Chropyně -, respektive jejich správce – Správy majetku města Chro-
pyně - dá říci, že zimní údržba byla, je a bude prováděna v souladu 
s dotčenými právními předpisy, zejména bude realizována v pořadí 
podle důležitosti dané komunikace, od těch nejvýznamnějších 
až po ty dopravně nedůležité, které nemusejí být udržovány při 
splnění určitých zákonem stanovených podmínek vůbec. 

Zimní údržba komunikací se ve městě realizuje podle schváleného 
plánu zimní údržby tak, aby tato byla zajišťována s přihlédnutím 
ke společenským potřebám na straně jedné a ekonomickým, ma-
teriálním a personálním možnostem správce místních komunikací 
na straně druhé. 

Je skutečností, že město Chropyně využilo možnosti, kterou za-
kládá zákon o pozemních komunikacích, a Nařízením Rady města 
č. 3/2019 stanovilo, že na některých chodnících nebude pro jejich 

Zimní údržba komunikací

malý dopravní význam zimní údržba odstraňováním sněhu a náledí 
prováděna vůbec. Oproti dosavadní péči o komunikace v zimě 
je tato úprava poměrně velkou změnou, jejímž hlavním smyslem bylo 
odlehčení správci místních komunikací za kalamitních stavů, aby tento 
mohl vykonat primárně řádnou zimní údržbu komunikací na dopravně 
důležitých trasách a až následně věnovat pozornost úsekům, které jsou 
dopravně méně důležité, případně na nevýznamných úsecích údržbu 
nevykonal vůbec. Vedlejším smyslem vydaného nařízení je zproštění 
odpovědnosti města Chropyně za úrazy osob, způsobené na úsecích, 
vymezených v citovaném nařízení. Město Chropyně tedy v úsecích, 
vymezených příslušným dopravním značením nemá povinnost provádět 
zimní údržbu a současně zde nenese zodpovědnost za případné úrazy 
občanů. 

V praxi však správce komunikací bude provádět přiměřenou zimní 
údržbu i zde, avšak až v případě volné kapacity, tedy poté, co budou 
dány do pořádku úseky dopravně významné. Ostatně tak tomu bylo 
i doposud. Jiné to bude, oproti dosavadnímu stavu, zřejmě pouze 
se zodpovědností vlastníka komunikace za způsobené úrazy. 

Ing. Jiří Pospíšil
inzerce

nabízí:
• přistavení kontejnerů, odvoz a l ikvidaci odpadů
• doprava materiálu autem s hydraulickou rukou
• zemní práce (základy, přípojky, zámková dlažba
  apod.) 
• prodej palivového dřeva + dřevěných palet

Bližší informace na tel.: 737 316 095

www.robicont.cz

reklama
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Město Chropyně oznamuje občanům, že stále probíhá výdej zahrad-
ních kompostérů!

Přihlašovat se mohou až do odvolání všichni občané, kteří v Chropyni 
(včetně části Plešovec) hospodaří v domácnosti, případně na pozemku, 
kde vznikají odpady rostlinného původu. Podmínkou pro přidělení 
kompostéru již není jen vlastnictví nemovitosti. Kompostéry lze přidě-
lovat i opakovaně v případech, kdy existuje předpoklad vzniku většího 
množství bioodpadu. 

Zájemci o zahradní kompostéry se mohou obracet na referentku 
životního prostředí Bc. Silvii Škarbovou (e-mail: skarbova@muchropyne.
cz, telefon: 573 500 743, osobně: 1. patro, dveře č. 103). Bližší informace 
k postupu a podmínkám výdeje kompostérů najdete i na webových 
stránkách města Chropyně.

VaŽP

Výdej kompostérů 
stále pokračuje

Velkoobjemový, uzavřený kompostér „Compostys H3“ prémiové 
kvality je navržený s maximální precizností s ohledem na co nejdelší 
životnost a bytelnost. Důmyslný je i systém provzdušňování. Je vy-
roben ze 100 % recyklovaného plastu, který může být v budoucnu 
opět zrecyklován. Skládá se z extra pevných a silných modulár-
ních panelů. Životnost je při správném užívání více než 20 let. 
Na trhu stojí běžně bezmála 5.000 Kč a Vy ho můžete získat zadarmo 
od města Chropyně. Neváhejte!

Vánoce patří bezesporu k nejkrásnějším svátkům v roce. Je s nimi 
spojena řada příjemných událostí, užíváme klidu a pohody, žel krásné 
rychle pohlcuje minulost a s odcházejícím časem svátečním nastupují 
běžné povinnosti a starosti všedních dnů. Téměř každého z nás se po svát-
cích dotkne problém vánočního stromku, tedy alespoň toho rostlého, 
kam s ním po jeho odstrojení z vánočního hávu. V posledních letech 
se v Chropyni poněkud rozmáhá praxe spojená s vyhozením stromku 
z balkonu na veřejné prostranství. Je děsivé, kam až ta lidská pohodlnost 
v Chropyni dospěla, když už je zatěžko zajít se stromkem ke stanovišti 
odpadových nádob, kde může SMM zajistit jednoduše jeho odklizení. 

Apelujeme na občany, aby se vyhazování vánočních stromků z oken 
a balkonů vyvarovali. Jsme přesvědčeni, že odnesení stromku na sta-
noviště odpadových nádob není více zatěžující než vynesení odpadků. 

Děkujeme za pochopení.
SMM Chropyně

Vánoční stromky

Ředitelství mateřské školy děkuje členům jednotky Sboru dobro-
volných hasičů Chropyně, že ve dnech 28. října a 29. prosince pro-
vedli řádnou a důkladnou dezinfekci všech prostor školy a jejího okolí, 
která pomohla ke zdravějšímu prostředí v MŠ v době pandemie.

Děkuje
Magdaléna Ratůzná

Poděkování

reklama
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Vážení a milí čtenáři,
nedávno jsme společně vykročili do nového roku s nadějí, že bude 

dobrý, lepší než ten prapodivný rok 2020. Vykročili jsme opatrně, pod 
vlivem řady omezení, s dětmi řádně uleželými u počítačů a dálkové výuky, 
s pěkně nakynutými špíčky po svátcích v důsledku aktuálně platných 
omezení možnosti sportovat. Vykročili jsme unavení, mnohdy i zmatení 
či znechucení. Nejde se utápět ve vlastním smutku, propadat depresím. 
Musíme i tuto dobu brát jako zkušenost. Novou zkušenost. Rozhlížet 
se kolem sebe, vnímat vše nové či jiné, co tato doba přinesla, a ve všem 
hledat to dobré a pozitivní. 

Síly občas dochází a na pozitivní myšlení už mnoho energie nezbývá. 
Ale nesmíme se dát tak snadno. Musíme vydržet. Ostatně nikdy přece 
není tak zle, aby nemohlo být ještě mnohem, mnohem hůř.

Když se tak sama doma rozhlížím po oné nevelké aktivitě, kterou 
snad jen s přivřením všech očí (včetně oka kuřího) mohu nazvat 
učením (pardon, správně je to distanční výuka v podání mých 
dětí), říkám si, není tak zle. Co do objemu učiva asi ubylo, ale 
mnohem důležitější je v dětech pěstovat zodpovědnost, spoleh-
livost, slušnost. Kritizování, stížnosti, poučování a dalších slovních 
lavin je kolem nás až nad míru. Výsledek je pořád stejný. Koulení 
očima nebo vytrvalé předstírání nepřetržitého poslechu hudby 
ve sluchátkách, v důsledku čehož musím jedné z dcer telefonovat, 
chci-li ji přivolat do kuchyně k výdejnímu okénku. A neříkejte, 
že to doma taky nemáte. 

Tak konec, žádné stížnosti, nemýlím-li se, nejúčinnějším výchovným 
prostředkem je …? Čekáte, že napíšu rákoska? Nebudu lhát, že mne 
občas tato zcela jedinečná kontaktní metoda výuky slušného chování 
nenapadne. Ale raději bych navrhla zůstat u jiné ideální formy výchovy 
a výuky obyčejné lidské slušnosti, úcty a ohleduplnosti. A tou je jen 
a pouze vlastní příklad. Jestli se nepletu, právě pro děti je obyčejné 
zrcadlení naprostou samozřejmostí. (Mysleme na to aspoň občas.)

Navrhuji dát si do nového roku malé, ale velice důležité předsevzetí. 
Pojďme si navzájem pomáhat. Není třeba žádných velkých činů. Stačí 
se usmát, pozdravit, popovídat si, vyslechnout… Být na sebe hodní, slušní, 
ohleduplní. Uvidíte, že i tuto pochmurnou dobu budeme pak společně 
snášet lépe. Nadarmo se neříká, že bychom neměli dělat druhým to, 

co nechceme, aby oni dělali nám. A to určitě platí i naopak. Budeme-li 
se my chovat pěkně, slušně a ohleduplně, bude takové chování zrcadlit 
jistě i naše okolí. Samozřejmě ne hned, ale každý jeden se přece počítá. 

Jak už je mým zvykem, ráda místo vymýšlení rádoby moudrých slov 
mou nemoudrou hlavou hledám moudra u těch, kdo narozdíl ode mne 
skutečně moudří jsou. A takový pan prof. Petr Piťha například říká, 
že potřebujeme vzory. Dobré vzory. Potřebujeme je všichni, nejenom 
naše děti. A tak si jako své osobní předsevzetí právě ukládám najít 
alespoň deset dobrých vzorů tady u nás v Chropyni. Najít vzory. Lidi, 
kteří se zapsali do naší historie více či méně dávné, stejně jako ty, kteří 
chodí mezi námi právě teď.

Trošku jsem si už nadběhla, protože v prosincovém vydání jsme 
si mohli počíst hodně zajímavého o Hubertu Havránkovi, a tak ještě 
v historii chvíli zůstanu. Nerada sestavuji jakékoli žebříčky popularity, ale 
musím. Existuje snad významnější rodák než Emil Filla? Kdo ví, o kterém 
dnes ještě malém dítku budou jednou psát kroniky.

Přináším něco málo informací právě o Emilu Fillovi, a než dočtete, 
já budu pátrat dál. Věřím, že najdu, a bude jich spousta, tím si jsem jistá.

Tak žádné lámání holí nad mladou generací, žádné hořekování nad 
těžkou dobou. Všechno, co se děje, má svůj důvod, jen nám prostě 
občas musí chvíli trvat, než ten pravý důvod poznáme.

Příjemné čtení, příjemný den a prosím, nezapomínejte se usmát. 
Úsměv nic nestojí, ale umí hotové zázraky.

Dana Jedličková

Emil Filla
Narodil se v Chropyni 4. dubna 1882 do rodiny železničního úřední-

ka, dětství prožil v Brně, kde také absolvoval obchodní školu a pracoval 
jako úředník pojišťovny. Práce úředníka jej však naprosto nenaplňo-
vala, a proto po několika měsících odchází do Prahy.

Od roku 1903 studoval v Praze Akademii výtvarných umění. Školu 
však opustil po třech letech kvůli konvenčním metodám a náplni výuky 
a spolu s několika svými spolužáky se rozhodl sám hledat novou cestu. 
V prvním období jeho tvorby jej výrazně ovlivnila především tvorba 
malíře Edvarda Muncha, který měl v roce 1905 v Praze výstavu. Stal 
se členem skupiny Osma, s níž vystavoval v letech 1907 a 1908. Z této 
doby pochází jeho expresionistické dílo (Čtenář Dostojevského, 1907; 
Hráči šachů, 1908; Červené eso, 1908). V roce 1909 vstoupil do Spolku 
výtvarných umělců Mánes, v němž byl nepřetržitě členem – s přestávkou 
působení ve Skupině výtvarných umělců (1911–1914) – až do své smrti.

V roce 1910 se v jeho tvorbě poprvé začínají objevovat prvky kubi-
smu, nejprve jako kuboexpresionismus (Podzim, 1910; Salome, 1911; 
Utěšitel, 1911; Dvě ženy, 1912; Koupání 1912), který byl mj. ovlivněn 
dílem raně barokního malíře el Greca, postupně se však v jeho díle stále 
silněji objevují i díla vysloveně kubistická, silně ovlivněná kubistickým 
dílem Pabla Picassa a Georgesa Braqua. V té době Filla maluje především 
zátiší (Zátiší s koflíkem a lahví, 1913; Zátiší s podnosem, 1914; Zátiší 
se sklenicí, 1914). Zabývá se však také sochařskou tvorbou (Hlava, 1913), 
figurální malbou (Kuřák, 1913; Čtenář, 1913; Žena, 1914) a v zátiší 
se objevují i prvky koláže (Zátiší s tabákem, 1914), protože do svých 
zátiší vlepuje části novinového textu, etikety atp.

V roce 1913 se Filla oženil s dcerou profesora filozofie na pražské 
univerzitě Hanou Krejčí, která mu byla celoživotní ideální partnerkou. 
Těsně před první světovou válkou odešel do Paříže, ale po jejím vy-
puknutí musel dramaticky prchnout do Holandska. Vedle intenzivní 
malířské tvorby (Zátiší se slanečkem, 1915; Čtenářka, 1915; Muž 
v klobouku, 1916; Zlaté rybičky u okna, 1916; Holandské zátiší, 1917) 
se v tomto holandském období soustředil také na práci v českém odboji, 
v tzv. České mafii.

Po válce působil jako velvyslanecký rada v Holandsku. Pak se však 
vrátil do Československa a pracoval na Ministerstvu zahraničí. Podobně 
jako před téměř dvaceti lety této práce po několika měsících zanechal 
a opět se intenzivně vrhl do malování. V této době byla středem jeho 
malířského zájmu dále především zátiší (Zátiší na stole, 1920; Zátiší, 
1922; Zátiší s notami, 1923; Zátiší s rakem, 1927; Zátiší s lahví, sklenicí 
a lulkou, 1929; Zátiší s loutnou, džbánem a ovocem, 1929; Zátiší 
s kytarou, 1929), ovšem na rozdíl od Holandského období v nich nyní 

Chropyňští rodáci a další významné osobnosti

fotfotfoto zo zdrdroroj:j: ČTKČTK
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dominovala barva. Ve třicátých letech se pak v jeho tvorbě objevilo 
téma ženy (Dívka s mandolínou, 1929; Stojící ženská postava, 1930; 
Hlava dívky, 1930; Žena s býčí hlavou, 1930; Hlava, 1934; Žena 
se psem, 1936; Tři ženy, 1937). Vzrůstající nebezpečí nacismu ve druhé 
polovině 30. let vedlo k potřebě varovat před ním. Filla se proto aktivně 
spoluúčastnil akcí, jež před nacismem varovaly. Pochopitelně na toto 
nebezpečí reagoval i umělecky. Vytváří proto cyklus zápasů Héraklo-
vých, cyklus českých a slovenských lidových písní (Bude vojna, bude, 
Člověk a smrt, Válka, 1939) a především cyklus Boje a zápasy, v nichž 
spolu zápasí zvířata (Tropická noc, Kůň napadený lvem, Bílá noc, 1938). 
V této době opět vytváří i drobná sochařská díla.

Hned v první den 2. světové války (napadení Polska) byl spolu 
s řadou dalších lidí, mj. s Josefem Čapkem, nacisty zatčen a uvězněn 
v koncentračním táboře v Dachau a později v Buchenwaldu. V koncen-
tračním táboře nemaloval, ale zato zde napsal řadu teoretických textů, 
a dokonce několik básní. Na rozdíl od mnoha dalších přežil a hned 
v r. 1945 mu byla uspořádána výstava v „Mánesu“, na níž byla vystavena 
dosud nevystavovaná díla z let 1938–1939, vesměs z okruhu Bojů a zápasů.

V roce 1945 byl jmenován profesorem nově založené Vysoké školy 
uměleckoprůmyslové v Praze. Protože však v Buchenwaldu prodělal 
šest infarktů a jeho zdraví bylo těžce podlomené, trvalo ještě rok, než 
se pustil do jakékoli práce. V malbách i grafikách navázal na předválečné 
cykly. Intenzivně se věnoval zátiší. Třikrát se vrátil k tématu Buchenwaldu 
(Osvobození Buchenwaldu, 1947). Od roku 1947 až do smrti vytvářel 
krajinomalby Českého středohoří (Slavětín u Peruce, 1949, Hazmburk 
u Stradonic, 1950; Od Brníkova, 1951; Hazmburk, 1951; Lounské 
kopce, 1951; Stradonice, 1952; Kamýk u Litoměřic, 1952; Chodžov, 
1952). Tuto aktivitu umožnilo to, že v roce 1946 dostal k užívání jedno 
křídlo zámku v Peruci. V krajinách Českého středohoří Filla mj. reaguje 
na dílo holandského krajináře Jana van Goyena, o němž v téže době 
také napsal knihu. Zároveň mu tyto krajiny zřejmě byly i jistou formou 
jakési terapie z válečných hrůz. Od roku 1947 pracoval také na svém 
nejvýznamnějším poválečném díle, cyklu monumentálních maleb 
na papíře (a hedvábí) na téma slovenské zbojnické písně (Ovce, moje 
ovce, 1951; Hej, nebudem rolníkom, 1951; Zaleť sokol, biely vták, 

Chropyňští rodáci a další významné osobnosti
1950), v níž Filla umělecky vycházel nejen z kubismu, ale také z lido-
vého umění, a dokonce i z tradiční čínské tušové malby. Zároveň tímto 
dílem navázal na předválečný cyklus na téma Erbenovy Kytice a cyklus 
lidových písní (Žloval sa pták ptákovi; Bude vojna, bude). Tyto práce 
měly být v roce 1951 vystaveny. Tomu však bylo politicky zabráněno 
s poukazem na to, že tyto obrazy jsou „ohavné“ a neodpovídají tehdy 
striktně prosazovanému socialistickému realismu. Fillovi pak bylo zaká-
záno vystavovat cokoli kromě krajin Českého středohoří. V té době byl 
také zbaven možnosti pedagogicky působit na VŠUP.

Emil Filla se věnoval mnohotvárné činnosti – byl především malíř 
a grafik. Působil však i jako sochař, sběratel, teoretik, redaktor, orga-
nizátor, diplomat. Jeho výrazná osobnost formovala směřování našeho 
kulturního dění už krátce před první světovou válkou, a hlavně v období 
meziválečném.

Často cestoval, především před první světovou válkou – po Francii, 
Itálii a Německu. Smyslem těchto cest bylo především poznání starého 
i tehdy současného výtvarného umění.

Fillovy teoretické texty vznikaly především pro časopis Volné směry, 
jichž byl redaktorem. Odráží se v nich problémy, které Filla v té době 
řešil v malbě, a jsou tak dobrým klíčem k pochopení jeho malířského 
díla. Zvláštní kapitolou jsou pak texty z Buchenwaldu, které jsou velmi 
emotivní, avšak dnes slouží spíše jako dobový doklad než jako seriózní 
text o umění, filosofii, historii atp. Filla jeden z nich charakterizuje takto: 
„Toto není kniha. Není to také deník. Psal jsem to v Buchenwaldě, 
abych nezahynul.“ Značnou emotivnost, nesystematičnost a v podstatě 
přístup zapáleného diletanta však nesou všechny Fillovy texty, a je proto 
nutné k nim tak i přistupovat.

Zemřel 6. října 1953 v Praze a byl pohřben na hřbitově v Praze-
-Střešovicích, kde sdílí hrob se svou ženou, akademickou malířkou 
Hanou Fillovou (25. září 1890–10. března 1958), rozenou Krejčovou, 
a švagrem, hudebním skladatelem Išou Krejčím (10. července 1904
– 6. března 1968).

Roku 1998 mu byl in memoriam propůjčen Řád T. G. Masaryka 
III. třídy.

Zdroj: www.zivotopis.osobnosti.cz

V neděli 29. listopadu proběhla v paláci Žofín na pražském Slovan-
ském ostrově 84. umělecká aukce Galerie Kodl, ve které bylo draženo 
250 uměleckých předmětů, převážně obrazů. Vzhledem ke karanténním 
opatřením v důsledku pandemie koronaviru se aukce poprvé uskuteč-
nila online bez přímé účasti dražitelů. Ti byli ve spojení s dražebníkem 
(licitátorem) po telefonu nebo si mohli předem stanovit horní limit 
ceny. Zájemci z řad veřejnosti mohli sledovat aukci v přímém přenosu 
po internetu po předchozí registraci.

Nejvyšší ceny dosáhl abstraktní obraz Františka Kupky „Diverdimen-
to II“ (1935), a to 90,24 mil. Kč, což představuje historicky nejvyšší 
částku dosaženou na tuzemské umělecké aukci. Další obraz Františka 
Kupky „Růžový klobouk“ (1907–09) byl vydražen za 34,8 mil. Kč. 
Obraz Theodora Pištěka „Adiéu, Guy Moll“ (1992–2017) s dosaženou 
cenou 25,44 mil. Kč představuje další cenový rekord v tuzemské aukci 
u žijícího výtvarníka. 

Emil Filla byl na aukci zastoupen 6 obrazy (oleji) a jedním akvarelem. 
Pátý nejdražší obraz v aukci bylo jeho „Zátiší se džbánem a flétnou“ (1915) 
za 12,8 mil. Kč. Tento obraz z malířova ceněného holandského období byl 
v roce 2015 vydražen v Londýně v přepočtu za 8 mil. Kč. Obraz E. Filly 
„Zátiší s mandolínou“ (1946) byl oceněn na 12 mil. Kč a byl šestým nej-
dražším obrazem v aukci draženým. Obraz se na český trh vrátil po 9 letech, 
v roce 2011 byl v Paříži vydražen za 2,8 mil. Kč.  Na příkladu obou obrazů 
je zřejmé, jak časem Fillovy obrazy rostou na ceně. Další jeho 4 obrazy byly 
vydraženy v cenovém rozmezí 2,28–4,2 mil. Kč. Kresba na papíře (akvarel) 
„Polopostava muže“ (1916–26) dosáhla částku 0,78 mil. Kč. Všechny dosud 
uvedené ceny jsou včetně aukční přirážky (20 %).

Dílo Emila Filly
 
stálice tuzemských uměleckých aukcí

E. Filla: Zátiší s mandolínou, 
1946, olej na plátně, 97x130 cm

V rámci dražby proběhla charitativní Aukce pro Paraple. Několik žijí-
cích výtvarníků poskytlo svoje díla a výtěžek z jejich prodeje byl věnován 
Centru Paraple (obecně prospěšná společnost založená Z. Svěrákem 
a Svazem paraplegiků, poskytující pomoc a sociální služby lidem starším 
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Tradiční Tříkrálová sbírka se kvůli vládním 
opatřením a různým omezením v letošním 
roce uskutečnila netradičně. Pokladničky 
byly dárcům k dispozici v předem určených 
časech na podatelně Městského úřadu 
a u prodejny Albert. I přes tyto komplikace 
se podařilo na území města Chropyně a míst-
ní části Plešovec vybrat pěkných 45.132 Kč.

Přestože už letošní Tříkrálová sbírka 
v Chropyni skončila, stále ji lze (až do 24. led-

Tříkrálová sbírka

Od letošního roku otevíráme klubovnu pro všechny děti, které rády 
tvoří, malují nebo vyrábí. Naše výtvarné dílny děti nejen zabaví, ale též 
rozšíří jejich výtvarné umění a zručnost. 

V dílničkách budeme používat různé výtvarné techniky a materiály, 
např. malování na sklo, drátkování, enkaustika, výroba mýdel, zdobení 
květináče, malování na textil, indiánská dílnička, relaxační malování, 
prostorové tvoření aj.

Není nutné, aby dítě umělo namalovat vše, co vidí, důležité je, aby 
mělo nadšení a dostatek fantazie, které může dále rozvíjet. 

Najdete nás v klubovně Pionýrské skupiny na náměstí Svobody, vždy 
ve středu od 15:30 hod. Neváhejte a přijďte do naší výtvarné dílny. 

V současné době, kdy není možné se scházet prezenčně, máme pro 
děti připravené výtvarné a tvořivé úkoly, které zvládnou i z domova bez 
speciálních pomůcek a poté si je v klubovně vystavíme. Ty nejlepší práce 
zašleme do krajského kola výtvarné soutěže Pionýrského sedmikvítku.

Marcela Hrdličková

Výtvarná klubovna
aneb okénko do světa umění

na) podpořit darem do tzv. ONLINE ka-
sičky prostřednictvím internetových stránek 
https://www.trikralovasbirka.cz či převodem 
libovolné částky (tříkrálový sbírkový účet: 
66008822/0800, VS 77707012). 

Děkuji všem koledníkům, vedoucím jed-
notlivých skupin a dalším za aktivní pomoc. 
Všem, kteří přispěli, děkuji za každý dar, kterým 
pomáháte těm nejpotřebnějším mezi námi. 

Věra Sigmundová

15 let s poškozením míchy). Také několik dražitelů se rozhodlo část 
z výtěžku prodeje svých obrazů dražených v aukci věnovat na tento 
dobročinný účel. Pro tento záměr byla stanovena cena dosažená 
"na kladívku", bez aukční přirážky.  

Součástí této dobročinné aukce byly i 3 obrazy (oleje na plátně) 
Karla Gotta. Nejvýše byl oceněn jeho obraz „V kavárně“ (2012), 
a to na 2,5 mil. Kč. Z této částky bylo 35 % darováno Centru Paraple. 
Další Gottův obraz „Zátiší se zeleným kocourem“ (1988) poskytl do aukce 
nejmenovaný český herec a přítel K. Gotta. Byl vydražen za kladívkovou 
cenu 1,3 mil. Kč, z této částky bylo 50 % darováno Centru Paraple. Třetí 
Gottův obraz „Čas něžností“ (1973) dosáhl kladívkovou cenu 1,2 mil. Kč, 
z níž 20 % připadlo Centru Paraple. Celkem byly na této charitativní 
aukci získány 3 mil. Kč.                                                   A. Hrdlička

E. Filla: Zátiší se džbánem a flétnou, 
1914–15, olej na dřevěné desce, 20x50 cm

Dílo Emila Filly stálice tuzemských uměleckých aukcí
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Pionýr připravil pro děti vánoční výzvu „Babi, dědo, vyprávěj…“, která 
zavedla děti do literárního světa. Úkolem dětí bylo vyzpovídat babičku 
nebo dědu a zjistit od nich, jak prožívali Vánoce, když byli malí. 

A tady jsou některé práce našich dětí: 
Děda Vánoce trávil ve Starých Odřůvkách. Děda dostával málo dárků. 

Děda musel chodit o Vánocích pomáhat sloužit mše do kostela, protože 
byl ministrant. Děda měl na Vánoce trochu cukroví a babička někdy 
také kupovala zákusky za 50 korun. Tatínek dědečka byl myslivec, proto 
chodili o Vánocích do lesa sypat krmení do krmelce. Děda vzpomíná 
na Vánoce pěkně, i když nebyly tak bohaté.

Václav 10 let

Když babička byla malá, slavila Vánoce se svými rodiči. Dostala tře-
ba jenom jednu malou obyčejnou panenku. Dostala i kusy oblečení, 
halenku, pyžamo, prostě to, co potřebovala. Měli také cukroví a bylo 
také moc dobré. Ale to není všechno! O Vánocích většinou padalo moc 
sněhu, takže si užili hodně sáňkování, koulování a vůbec hry ve sněhu. 
Babička, když byla malá, její maminka uměla krásně zpívat, takže zpívala 
vždycky u stromečku pěkné koledy. Babička měla Vánoce moc ráda. 

Aneta 10 let

Moje babička bydlela na Valašsku. Když se řeknou Vánoce, tak 
si vybaví sníh, vůni jehličí, ořechy a sušené švestky. Pod stromečkem 
leželo vždy málo dárků, ale každý dostal nějakou drobnost. Babička 
ráda četla a ráda vzpomíná na Vánoce, když dostala první knížku, která 
byla jen její. To byly její nejkrásnější Vánoce. 

Ludmila 9 let

Děti budou odměněny. Odměna také poputuje k prarodičům za to, 
že se do vyprávění pustili.                               Marcela Hrdličková

Babi, dědo!

inzerce
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Minulý rok a zatím i tento rok jsou v mnohém nepřející. Přesto stále 
vymýšlíme a plánujeme. Vylepšujeme prostor, zařízení i služby. 

Naše kurzy a akce jsou přístupné všem bez ohledu na věk, pohlaví 
či členství v centru. Během kurzů a akcí je přístupná herna pro děti, 
po dohodě i s hlídáním. V prostoru herny je možné uspořádat dětskou 
oslavu. Nově také můžete zakoupit dárkovou poukázku v jakékoli 
hodnotě na jakoukoli aktivitu. 

Plánované akce v roce 2021: 
Únor  · Bazárek hraček a potřeb pro děti
 · Pletení z papíru (úvodní workshop, ve kterém se na-

 učíte základy pletení z papírových ruliček; v průběhu ro-
 ku bude probíhat pravidelné setkávání pletalinek pro 
 začátečníky i pokročilé)

  · Strč prst skrz krk (hravé logopedické cvičení)
 · Beauty day – Jak zazimovat svou pleť v každém věku
      · Beseda s laktační poradkyní – Dar cykličnosti ženy
  · Sociální poradna 

Březen   · Bazárek dětského a dámského oblečení
 · SWAP (volná výměna věcí)
 · Dílnička – Velikonoční dekorace
 · Proutkohraní
 · Diastáza
 · Beauty day – Jarní detoxikační kůra pleti + Jak na pig-

 mentové skvrny
    · Jarní šipkovaná 
 · Beseda s laktační poradkyní – Cesta k porodu jako

 posilující životní události
    · Setkání pletalinek
    · Sociální poradna

Duben · Slané dorty 
  · Procházka s programem
        · První pomoc (workshop o nejčastějších úrazech s prak-

 tickou ukázkou) 
 · Beauty day – Příprava pleti na jarní slunce
 · Zdravá prsa (prevence a diagnostika)
 · Setkání pletalinek
 · Beseda s laktační poradkyní – Šestinedělí očima matky 

 čtyř dětí

Květen  · Korálkování 
        · Batika
        · Odpadu v patách
 · Procházka s programem
 · Beauty day – Jak být krásná v každém věku
 · Setkání pletalinek
 · Beseda s laktační poradkyní – spoKOJENÍ aneb fakta 

 a mýty

Červen  · SWAP (volná výměna věcí)
    · Fotohrátky s piknikem
 · Setkání pletalinek
 · Beseda s laktační poradkyní – Šátkování a kontaktní 

 rodičovství

Září  · SWAP (volná výměna věcí)
 · Dílnička – Tvorba podzimních dekorací
 · Beseda s laktační poradkyní
 · Dopravní hřiště
 · Bazárek dětského a dámského oblečení

Říjen · Dílnička – Jak na dušičkovou vazbu
  · Bazárek hraček a dětských potřeb

Listopad  · Dílnička – Tvorba vánočních ozdob a dekorací
 · Beseda s laktační poradkyní
 · Projekt Krabice od bot (sběrné místo)

Prosinec  · SWAP (volná výměna věcí)
  · Beseda s laktační poradkyní

Aukce pro kočičí útulek
Snažíme se pomáhat nejen lidem, ale i zvířátkům. Dlouhou dobu 

sledujeme situaci v útulcích kolem nás, a tak jsme se rozhodly, že uspo-
řádáme, vzhledem k dané situaci, online aukci, jejíž výtěžek poputuje 
do kroměřížského útulku Zatoulané štěstí. 

Aukce proběhla na FB stránkách RC Sedmikráska, nevydražené věci 
jsme zařadily do druhé aukce na FB stránkách catmania, zaměřených 
přímo na dražby tohoto typu. 

Děkujeme všem za účast, 
také těm, kteří poskytli materi-
ální podporu, zejména krmení. 
Útulku jsme přispěli částkou 
3.045 Kč, která byla připsána 
útulku na účet. A určitě to ne-
bude naše poslední akce na pod-
poru potřebným. 

RC Sedmikráska

Rodinné centrum Sedmikráska

Zde mohla být vaše inzerce. 
Cena od 375,10 Kč s DPH.

Pro více informací volejte redakci, 
nebo navštivte www.muchropyne.cz

reklama
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Celý svět v roce 2020 byl poznamenán 
pandemií, i naše Chropyně. Naše akce, které 
pořádáme pravidelně, se bohužel neuskutečnily 
všechny. Pro děti jsme v pololetní prázdniny 
pořádali „Retrohrátky“, pak jsme připravili 
program na dětském karnevalu v Městském kul-
turním středisku, pochod za hastrmanem Račou, 
tři příměstské denní tábory, velký letní tábor 
v Bojanovicích, pohádkový zámek a světlušku. 

Moc nás to mrzí, že ty další akce odpadly. 
Dotační prostředky, které nám věnuje město 
Chropyně, jsme částečně využili na těchto 
akcích a pak jsme je věnovali na rekonstrukci 
šatny, vybavení klubovny a nákup deskových 
her pro naše kamínky. Za tuto finanční podporu 
městu Chropyně moc Kamínek děkuje. Podě-
kování od Kamínků patří za pomoc také Správě 
majetku města Chropyně, jak při realizaci našich 
akcí, tak za pomoc při opravách v naší klubovně. 

S dětmi se snažíme komunikovat přes Face-
book, ale lepší by bylo, kdybychom se mohli spo-
lečně scházet na našich pravidelných schůzkách.                                                                                                          

Doufáme, že se situace zklidní a v letošním 
roce budeme moci naše akce realizovat. V le-
tošním roce bychom měli pořádat také jarní 
denní příměstský tábor, a to v jarní prázdniny 
(8.–12. března). Více informací přineseme v příš-
tím čísle Zpravodaje a na našem Facebooku 
(TOM Chropyně – Kamínek). 

H. Paňáková

Zprávičky z Kamínku,
 
aneb ohlédnutí za rokem 2020

Vážení čtenáři Zpravodaje, do nového roku 2021 vám a všem dobrým lidem hodně štěstí 
a lásky, pevné zdraví a pracovní úspěchy přeje turistický oddíl Kamínek a Hana Paňáková.

inzerce
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Chropyňské počasí
Chropyňské počasí v prosinci
- Průměrná teplota v prosinci dosáhla 3,3 °C. 
- Nejvyšší teplota byla naměřena 5. prosince ve 13:30 (12,6 °C). 
- Naopak nejnižší teplota byla naměřena 2. prosince v 07:30 

(-6,4 °C). 
- Nejteplejším dnem byl 6. prosinec s maximální průměrnou 

teplotou 10,8 °C. 
- Nejchladnějším dnem byl 2. prosinec s minimální průměrnou 

teplotou -3,4 °C. 
- Srážky padaly během 14 dnů, celkem napadlo 45,6 mm. 
- Nejvíce pršelo 24. prosince (15,0 mm). 
- Slunečního svitu jsme si užili celkem pouze po dobu 32,1 hodiny.

zdroj: počasí-chropyne.cz, foto: ToRo

V tomto příspěvku by měly být uvedeny především informace 
o sportovní činnosti a případných úspěších našich sportovců v uplynulém 
roce. Ale jak samozřejmě všichni víme, do veškerého dění u nás, tedy 
i do sportu, zasáhla pandemie a spousta zamýšlených sportovních akcí 
se neuskutečnila. To, co skutečně proběhlo, byl jen zlomek veškeré 
činnosti, která by se uskutečnila v „normální“ době. Kvůli omezením 
se tak části oddílů nepodařilo uspořádat nebo nepodařilo účastnit 
se žádné plánované akce, část stihla jen některé. Z tradičních akcí 
se například neuskutečnil kanoistický Memoriál I. Malého, turnaje 
ve stolním tenisu nebo badmintonu. Oddílu gymnastiky se podařilo 
uspořádat pouze Memoriál Petra Poly, oddílu národní házené jen 
dva turnaje. Mladí házenkáři a házenkářky se ale účastnili Mistrovství 
ČR starších žáků a dorostenek, starší žačky pak Poháru ČR. Také stolní 
tenisté dokončili svou činnost ve třetí lize. Děti z oddílu atletiky se pak 
zúčastnily několika individuálních závodů. Celkem se neuskutečnilo více 
jak 70 % plánovaných akcí oddílů.

Omezení však zasáhla i do chodu celého spolku, kdy musela být 
odložena valná hromada až na dobu zmírnění opatření omezujících 
shromažďování osob na veřejnosti, tedy na červen. Na ní se, kromě 
zhodnocení činnosti v uplynulém roce, rozhodlo i o uskutečnění mi-
mořádné valné hromady v prosinci, která měla rozhodnout o přijetí 
oddílu tenisu coby 15. oddílu do našeho spolku. Vzhledem k situaci 
ale byla odložena na neurčito. V uplynulém roce i tak měla TJ Chropyně 
490 členů sportujících ve 14 oddílech, což značí meziroční růst.

Nejsou však jen neradostné informace, i přes nepříznivou situaci 
neutuchala snaha o údržbu a zlepšení stavu budovy a tím i podmí-
nek pro sportující veřejnost. V rámci možností byly provedeny opravy 
na fasádě budovy, oprava stropních kazet v hlavním sále, zřízení systému 
odvětrávání na pánských sprchách v přízemí budovy, ošetření okapo-
vých žlabů hydroizolačním nátěrem kvůli zatékání, vyčistění části vnitřní 
kanalizace, opravy sanitárních zařízení, drobné úpravy osvětlení a ještě 
řada dalších drobnějších prací. Ve výhledu je rekonstrukce podlahy 
v hlavním sále tělocvičny, ta se ovšem bude odvíjet od možností získat 
dotaci na dofinancování projektu.

Jak je patrné, i přes omezení nebyla TJ paralyzována, ale neustále 
byla vidět snaha jednotlivých oddílů i snaha o zlepšení podmínek pro 
jejich činnost. Tyto aktivity by se však neobešly bez finančních prostředků 
a díky úspěšným žádostem bylo získáno několik finančních podpor z růz-
ných dotačních titulů. Touto cestou chci za všechny členy TJ poděkovat 
především představitelům města Chropyně, Ministerstva školství, mládeže 
a tělovýchovy a Zlínského kraje za podporu celé TJ nebo jednotlivých 
zmíněných akcí. Také ale nelze opomenout významnou podporu 
od řady menších sponzorů, často z řad chropyňských podnikatelů, kteří 
jak jednotlivým oddílům, tak celé TJ poskytli finanční prostředky, pře-
devším na zabezpečení činnosti mládeže. 

Věřím, že v aktuálním roce se situace zlepší a společně se uvidíme 
na více akcích, pořádaných členy TJ Chropyně.

Stanislav Dřímal

Rok 2020 byl specifický (nejen) pro TJ Chropyně
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Milá maminko, vážení rodiče. 

Bude-li to s ohledem na aktuálně platná omezení možné, ná-
sledující vítání občánků našeho města proběhne v tomto termínu: 

17.4.2021 - zámek 

12.6.2021 - zámek 

18.9.2021 - zámek

20.11.2021 - obřadní síň

V případě zájmu kontaktujte matriku Městského úřadu v Chropyni 
osobně nebo telefonicky na čísle 573 500 741.

Těšíme se na Vás.                    Dana Kunčarová

Vítání občánků
Odpustíš nám doufám tohle naše přání, 

jen chceme, aby svět věděl, že Tě máme rádi. 
Přejeme Ti štěstí a samozřejmě zdraví, 

ať Tě to s námi na světě co nejdéle baví. 

Dne 26. ledna 2021 oslavil své 65. naro-
zeniny pan 

Miroslav Bakaj. 

Hodně zdraví, štěstí a spokojenosti přeje manželka Ivana, rodina 
Bakajova, Hrabálkova a Mačkova.

Společenská kronika 

Milá maminko, babičko a prababičko, 
všechno na světě Ti můžeme dát, 

ale zdraví a štěstí Ti můžeme jenom přát. 
Máme Tě rádi, Ty to víš 

a na Tvé zdraví pozvedáme číš. 

Dne 30. ledna 2021 se dožívá 
87 let paní 

 Marie Vávrová. 

Za všechnu péči 
a starostlivost děkují 
a do dalších let hodně 
pevného zdraví přejí 
synové s rodinami.

Loňský rok kvůli pandemii nepřál nejen kolektivním sportům, 
ale bohužel sportování obecně. Vládními opatřeními byla přerušena 
již jarní část sezony, kterou se nám alespoň částečně podařilo nahradit 
tréninky a utkáními v letních měsících a na začátku podzimu. S druhou 
vlnou pandemie bohužel přišlo v říjnu další přerušení, které trvá dosud. 

Družstva se sice snaží v rámci svých možností aktivizovat členy 
k pohybu, ale národní házená je týmový sport. Nejen dětem, ale i nám 
dospělým chybí naši spoluhráči a společné tréninky. Věřme, že nejpozději 
na jaře se všichni sejdeme znovu na hřišti.    

Národní házená v roce 2020

I přesto patří velké poděkování všem sponzorům, bez jejichž pří-
spěvků bychom se neobešli. Mezi ty nejvýznamnější patří Zlínský kraj 
a město Chropyně, Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy ČR, firma 
Kamax-Metal, s. r. o. Naše poděkování patří samozřejmě i těm menším.

Moc děkuji samozřejmě i všem trenérům, asistentům a vedoucím 
našich družstev, kteří se bezplatně, ve svém volném čase věnují práci 
s dětmi a mládeží. 

Nám všem přeji do nového roku hodně zdraví, brzký konec omezení 
a spoustu energie do další sezóny. 

Věra Sigmundová
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Společenská kronika 
Odešlas, maminko, neznámo kam, 
vzpomínky po Tobě zůstanou nám.
Vzpomínky krásné, maminko milá, 

že jsi Ty vždycky pro nás jen žila.

Dne 19. ledna 2021 si připomeneme 
nedožité 65. narozeniny naší 
maminky, manželky, babičky, 

tchyně a kamarádky paní 

 Lidušky Menšíkové. 

S láskou vzpomínáme.

Kdo byl milován, není zapomenut…

Dne 21. ledna 2021 uplynulo 20 let od úmrtí 
mého manžela, tatínka a dědečka pana 

Josefa Trysky. 

S láskou vzpomínají manželka Jana a dcera 
Ilona s rodinou.

Před rokem přestaly hvězdy 
pro Tebe svítit a slunce hřát, 

my však budeme stále vzpomínat.
Na chropyňském hřbitově tichým spánkem spíš, 

domů se nám však již nikdy nevrátíš. 
Na hrob za Tebou chodíme, 

modlitbou a vzpomínkou na Tebe myslíme. 

Dne 27. ledna 2021 tomu byl rok, kdy nás 
navždy opustil náš milovaný tatínek pan 

 Karel Franěk. 

Krásná léta prožitá s Tebou, drahý tatínku, 
nás budou stále provázet. 
Nikdy na Tebe nezapomeneme. 
Děti Karel, Josef, Ludmila, 
Jarmila a Michaela.

Kdo žije v srdcích svých milých, 
není mrtev, je jen vzdálen.

Dne 22. ledna 2021 by se dožila 72 let naše 
drahá maminka a babička paní 

Danuše Rusnáková. 

S láskou stále vzpomíná manžel, dcera a syn s rodinou.

Vážení čtenáři, 
obracíme se na Vás s žádostí, abyste výběru fotografií 
do Společenské kroniky věnovali maximální úsilí.
V případě vzpomínek prosím zapátrejte po rodině, 
abychom zde zveřejňovali co nejkvalitnější fotografie, 
které již zůstanou v našem digitálním archivu a budou 
Vám kdykoliv příště k dispozici. Děkujeme.

Vážení čtenáři, pečlivě sledujte uzávěrku Zpravodaje, 
abyste nepromeškali vydání, ve kterém chcete uveřej-
nit Vaši vzpomínku či blahopřání.

Upozorňujeme občany, 
že zveřejnění ve Společenské kronice je zpoplatněno 
částkou 50 Kč za zveřejněnou osobu. Poplatek 
je splatný předem.

Dne 9. ledna 2021 uplynulo 21 let od roz-
loučení s panem 

Antonínem Pospíšilem, 

učitelem, zakladatelem oddílu turistiky 
v Chropyni. Kdo jste ho znali, vzpomeňte s námi. 
Manželka a syn s rodinou.

Děkujeme za cestu, kterou jsi s námi šel, 
za ruce, které pomáhaly. 
Děkujeme za to, že jsi byl, 

za každý den, který jsi s námi žil.

Dne 8. ledna 2021 by oslavil 80. narozeniny 
a v květnu uplynou 2 roky od chvíle, 
kdy nás opustil manžel, 

tatínek a dědeček pan 

Jan Večerka. 

S úctou a láskou vzpomíná manželka, 
syn Jan s rodinou, dcery Daniela a Kamila 
s rodinami a bratr Jaroslav s rodinou.

Dne 6. ledna 2021 jsme vzpomněli 3. smutné 
výročí úmrtí paní 

Miroslavy Plevové. 

S láskou a úctou vzpomíná manžel Josef, syn 
Igor, dcera Marcela a vnučka Monika.

Kdo Tě znal, vzpomene. 
Kdo Tě měl rád, nikdy nezapomene.

Dne 1. ledna 2021 uplynulo 
5 let od úmrtí mého manžela, 
našeho tatínka a dědečka
pana 

 Miroslava Havránka 

a dne 16. února 2021 by se dožil 69 let. 
Stále vzpomíná manželka, dcera 
a syn s rodinami.
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Společenská kronika 

Nejdražší na světě je srdce matky, 
kdo ztratil ji, chudý je, 

byť by měl největší statky. 

Dne 30. ledna 2021 vzpomínáme 
2. smutné výročí úmrtí naší 
drahé maminky, babičky 
a prababičky paní 

 Marie Mikešové. 

S láskou stále vzpomíná a za tichou 
vzpomínku děkuje dcera Marcela 
a bratr Richard s rodinou.

Dne 15. února 2021 si připomeneme 
8. smutné výročí úmrtí paní 

Hedviky Ivánkové. 

Vzpomínají dcera Alena a syn Jaroslav s rodi-
nami.

K Tvým narozeninám Ti nemůžeme popřát, 
ale za krásná léta s Tebou děkovat 

a na ně vzpomínat.

Dne 24. února 2021 si připomeneme ne-
dožité 60. narozeniny milovaného manžela, 
tatínka a dědečka pana 

Ivo Lejsala. 

V červenci uplynou 3 roky od chvíle, kdy nás navždy opustil. S láskou 
vzpomíná manželka Jarmila a syn Petr s rodinou.

Stále Tě v srdci máme,
s láskou na Tebe vzpomínáme.

Dne 2. února 2021 vzpomeneme 
8. smutné výročí chvíle, kdy nás navždy 
opustil pan 

 Alois Drahotušský. 

S láskou v srdci vzpomíná manželka 
a synové s rodinami.

Krásná léta s Tebou, tatínku, prožitá 
nás budou stále provázet. 

Před 26 roky přestaly hvězdy pro Tebe svítit 
a slunce hřát, 

my však budeme stále vzpomínat.

Dne 13. února 2021 vzpomeneme úmrtí 
pana 

Josefa Bakaje. 

S úctou a láskou vzpomínají dcera a syn s rodinami. 

Čas plyne a roky ubíhají, 
však na Vás krásné vzpomínky 

nám navždy zůstávají.

Dne 27. ledna 2021 uplynulo 5 let od chvíle, 
kdy nás navždy opustila naše drahá maminka 
a babička paní 

 Ludmila Večeřová. 

Dne 29. ledna 2021 uplynulo 20 let od chví-
le, kdy nás navždy opustil náš tatínek a děde-
ček pan 

Jindřich Večeřa. 

S láskou stále vzpomínají syn Jaroslav, snachy 
Naďa a Hanka a všechna vnoučata.

Tak jak z Tvých očí zářila láska a dobrota, 
tak nám budeš chybět do konce života.

Dne 19. února 2021 uplyne 7 let od chvíle, 
kdy nás navždy opustil náš milovaný tatínek 
a manžel, bratr, strýc a švagr pan 

Ing. Petr Večeřa. 

S láskou a úctou stále vzpomínají manželka Hanka se synem Domini-
kem a bratr Jarek s rodinou. Kdo jste jej měli rádi, vzpomeňte s námi.

       
Uzávěrka Zpravodaje města Chropyně:
č. 2/2021 - 11. února (vychází 26. února)
č. 3/2021 - 11. března (vychází 26. března)

        Vychází měsíčně v nákladu 2150 ks - bezplatná distribuce
Uzávěrka tohoto čísla: 14. ledna 2021 (číslo vychází 29. ledna 2021)  
Uzávěrka příštího čísla: 11. února 2021 do 12:00 hod.
Při nedodržení termínu uzávěrky nemusí být příspěvek zve-
řejněn.

Město Chropyně upozorňuje, že odpovědnost za otištěný obsah place-
ných sdělení nesou zadavatelé inzerce. O výběru příspěvků a době jejich 
zveřejnění rozhoduje výlučně redakce. Příspěvky mohou být redigovány, 
podstata jejich obsahu zůstává nezměněna. Názory autorů článků 
se nemusí shodovat s názory redakce. Šíření veškerého obsahu Zpravo-
daje bez souhlasu redakce je zakázáno.
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